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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szijjártó Péter, külgazdasági és külügyminiszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor mondott igazat, Miniszter Úr?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Magyarország Kormányának hivatalos honlapja 2023. április 11-én számolt be moszkvai útjának
eredményeiről.

https://kormany.hu/hirek/megallapodasok-szulettek-magyarorszag-zavartalan-es-folyamatos-
foldgaz-es-koolajellatasa-erdekeben

A tájékoztatás szerint a tárgyalásokat követően Miniszter Úr bejelentette, hogy megszülettek azok a
megállapodások  Oroszországgal,  amelyek  biztosítják  Magyarország  zavartalan  és  folyamatos
földgáz- és kőolajellátását az elkövetkezendő időszakban is.

Alapvető  fontosságúnak  nevezte  az  orosz  földgázszállítás  zavartalanságát,  és  első  pontként
üdvözölte,  hogy  megegyeztek  azon  opció  meghosszabbításáról,  amelynek  értelmében  szükség
esetén  hazánknak  lehetősége  lesz  a  hosszú  távú  szerződésben  rögzített  mennyiségen  felüli
vásárlásokra is.

A  második  megállapodás  értelmében  kiterjesztették  azt  a  lehetőséget  is,  amelynek  alapján
Magyarország a gáz aktuális árától függetlenül, késleltetve fizetheti meg a megszabott 150 eurós
árszint feletti részt.

Utolsó pontként közölte, hogy Oroszország afelől is biztosította, hogy minden technológia, tudás és
alkatrész a rendelkezésükre áll a Török Áramlat vezeték folyamatos üzemeléséhez. Ennek kapcsán
tájékoztatása  szerint  fontos  megállapodást  kötöttek  arról,  hogy az  orosz  szállító  továbbra  is  az
ukrán-magyar határon adja át a kőolajat a Molnak.

A BBC Hardtalk című műsorában feltett  –  Miniszter  Úr által  a  2023.  április  11-i  kormányzati



tájékoztatásban hivatkozott új megállapodásokra utaló „új gáz-, olaj- és atomenergia-szerződéseket”
érintő  –  kérdés  kapcsán  azonban  már  úgy  nyilatkozott,  hogy  „Nem  kötöttünk  semmiféle  új
szerződést, hiszen az atomenergiáról szóló megállapodásunkat 2014-ben írtuk alá, azaz 9 éve. A
gázzal kapcsolatban az utolsó hosszú távú szerződést 2021-ben írtuk alá, majdnem két évvel ezelőtt.
Van  egy  hosszú  távú  olajszerződésünk  is,  amelyet  sok  évvel  ezelőtt  írtunk  alá.  Nincsenek  új
megállapodások”.

Tekintettel arra, hogy a hazai energiaellátás biztonsága kiemelt szerepet tölt be a magyar családok
életében, ezért a kérdésben világos helyzetet kell teremtenünk. Ugyancsak célszerű tisztázni, hogy a
magyar nyelv és jog értelmezésében a meglévő szerződés módosítására irányuló megállapodás is
szerződésnek  minősül,  és  mint  ilyen,  nyilvánvalóan  időben  később  keletkezett,  tehát  új
megállapodásnak, új szerződésnek minősül.

A magyar diplomácia első számú vezetőjeként külön felelősséggel tartozik a hazánk külkapcsolatai
irányában fennálló bizalom megőrzéséért is, ezért a két megszólalása között feszülő ellentmondást
tisztázni szükséges.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1. Mikor mondott igazat a hazai energiaellátás ügyében: amikor azt állította, hogy a 2023. április
10-i  moszkvai  látogatása  során  nem  születtek  megállapodások,  vagy  amikor  pontokba  szedve
közölte, hogy ezen az úton milyen megállapodásokat sikerült megkötni?

2. Mikor hozzák nyilvánosságra a 2023. áprilisában tett moszkvai útja során kötött megállapodások
részleteit?

 

Várom válaszát, tisztelettel

dr. Tóth Bertalan
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